

The Project for Strengthening Peace Through the Improvement of Public Services in Three Darfur State (“Smart Public Services Project phase II” or simply “SMAP II”)



Project Theme:

Consolidation of Peace

Counterparts:

The Federal Governance Chamber, Line Ministries in North, South and West Darfur States

Duration:

May. 2015 to Apr. 2019

Target Area:

Khartoum State, North Darfur, South Darfur, West Darfur

Project Summary:

JICA implemented the project for “Human Resources Development for Darfur and Three Protocol Areas” from June 2009 to May 2013, which focused on capacity development of government staff working in the health, water and employment sectors. To achieve the project purpose, JICA conducted various activities such as provision of equipment and training of trainers. To expand project focus from human resource development to strengthening organizational management capacity, JICA has implemented “The project for Strengthening Peace Through the Improvement of Public services in Three Darfur State (SMAP II)” to further strengthen institutional capacity of state governments in the provision of public services through pilot activities in the areas of water supply, health services, employment and skills development and ensuring project sustainability through project monitoring and evaluation. This essentially promote the consolidation of peace and build trust between government and people.

SMAP II supports the three states to implement approximately 21 pilot projects in four sectors; 1) health 2) water 3) employment and skills development 4) project monitoring and evaluation. These sectors have been especially selected as they are fundamental constituents of development. Water and health are both basic human needs and are essential for human nourishment and survival. Employment and skills development is one of the best investments which can promote peace and self-dependency among the youth. Monitoring and evaluation is essential for project management and by building capacity of state ministries for project monitoring and evaluation, they can properly manage their projects and also evaluate public services. SMAP II works hand in hand with relevant state ministries to enhance capacity development in provision of quality public services through implementation of pilot projects, providing training opportunities to government staff and developing governments’ strategies and technical manuals that are necessary to promote priority public services.

Expected Impact:

SMAP II is expected to benefit a number of 220,000 people by providing improved public services. Additionally, the staff of project implementing agencies; State Ministry of Finance, State Ministry of Health, State Water Corporation and State Ministry of Education in each of the three pilot States are also expected to benefit. Each of the states will enhance its institutional capacity to recognize and respond to people’s needs, and this will consequently establish trust by the people on their governments.

Comment:

“I would like to stress on the importance of the project in strengthening peace through the improvement of public services and enhancing trust between the citizens and the various governmental divisions. The activities of the project within the various sectors (health, water, M&E, and employment) contribute directly to the actual provision of stability, peace and well-being in the targeted states, which enhances and supports the government in this domain”.

(Mr. Farah Jarelnabi Karar, Deputy Director of Peace and Peaceful Coexistence Directorate, Federal Governance Chamber)

مشروع تعزيز السلام عن طريق تحسين الخدمة العامة في ولايات دارفور الثلاث (SMAP II)



نوع المشروع:

تعزيز السلام

الشريك:

ديوان الحكم الاتحادي، الوزارات شمال، جنوب وغرب ولاية دارفور

المدة:

مارس 2015، إلى فبراير 2019.

المناطق المستهدفة:

ولاية الخرطوم، شمال دارفور، جنوب دارفور، غرب دارفور

ملخص المشروع:

نفذت الوكالة مشروع "تنمية الموارد البشرية لدارفور وثلاثة مناطق للبروتوكول" في الفترة من حزيران/يونيو 2009 إلى أيار/مايو 2013، الذي ركز علي تنمية قدرات الموظفين الحكوميين العاملين في قطاعات الصحة والمياه والعمالة. ولتحقيق غرض المشروع، اضطلعت الوكالة بأنشطه مختلفه مثل توفير المعدات وتدريب المدربين. ولتوسيع نطاق تركيز المشروع من تنمية الموارد البشرية إلى تعزيز القدرة التنظيمية للمنظمة، نفذت الوكالة "مشروع تعزيز السلام من خلال تحسين الخدمات العامة في ثلاث ولايات في دارفور (سماب 2)" لزيادة تعزيز القدرة المؤسسية لحكومات الولايات علي توفير الخدمات العامة من خلال الانشطة التجريبية في مجالات الإمداد بالمياه والخدمات الصحية والعمالة وتنمية المهارات وضمان استدامة المشاريع من خلال مشاريع الرصد والتقييم. وهذا يعزز توطيد السلام وبناء الثقة بين الحكومة والشعب.

ويدعم سماب 2 الدول الثلاث لتنفيذ نحو 21 مشروعاً تجريبياً في أربعة قطاعات؛ (1) الصحة (2) المياه (3) العمالة وتنمية المهارات (4) رصد المشاريع وتقييمها. وقد اختيرت هذه القطاعات بصفه خاصه لأنها مكونات أساسيه للتنمية. فالمياه والصحة من الاحتياجات الانسانية الاساسية وهما ضروريان للتغذية البشرية والبقاء. وتعد العمالة وتنمية المهارات من أفضل الاستثمارات التي يمكن ان تعزز السلام والاعتماد علي الذات بين الشباب. والرصد والتقييم ضروريان لأدارة المشاريع وبناء قدرات وزارات الدولة لرصد المشاريع وتقييمها، ويمكنهما إداره مشاريعهما علي النحو السليم وتقييم الخدمات العامة أيضاً. ويعمل (سماب 2) يدا بيد مع وزارات الدولة المعنية لتعزيز تنميته القدرات في مجال توفير الخدمات العامة الجيدة من خلال تنفيذ مشاريع تجريبية، وتوفير فرص التدريب للموظفين الحكوميين والحكومات النامية استراتيجيات وأدلة تقنية ضرورية لتعزيز الخدمات العامة ذات الاولوية.

الاثر المتوقع:

ومن المتوقع ان تفيد المشروع 220,000 شخصاً بتوفير خدمات عامة محسنة. الاضافه إلى ذلك، المتوقع أيضاً ان تستفيد من ذلك موظفي الوكالات المنفذة للمشاريع، ووزاره المالية بالولاية، ووزارة الصحة الولائية، وهيئة المياه بالولاية، ووزارة التعليم بالولاية في كل من الولايات النموذجية الثلاث. ستعزز كل ولاية قدرتها المؤسسية علي الاعتراف باحتياجات الناس والاستجابة لها، التالي فان ذلك سينشئ ثقة الشعب بحكومتها.

التعليق:

"أود ان اشدد علي اهميه المشروع في تعزيز السلام من خلال تحسين الخدمات العامة وتعزيز الثقة بين المواطنين ومختلف القطاعات الحكومية. وتسهم أنشطه المشروع في مختلف القطاعات (الصحة والمياه والرصد والعمالة) إسهاماً مباشراً في توفير الفعلي للاستقرار والسلام والرفاه في الدول المستهدفة، مما يعزز ويدعم الحكومة في هذا المجال".

(السيد فرح جار النبي كرار، نائب مدير ادارة السلام والتعايش السلمي، ديوان الحكم الاتحادي)